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Lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi laiksi rakennetun 
ympäristön tietojärjestelmästä ja maankäyttö- ja rakennuslain muuttamisesta

Lausunnonantajan lausunto

Yleiset huomionne rakennetun ympäristön tietojärjestelmästä annettavasta laista.

Keski-Pohjanmaan liitto katsoo, että lakiesityksen selvityksien pohjalta on selvää, että rakennetun 
ympäristön tietojärjestelmän lakiuudistuksella on mahdollista tehdä mittavia säästöjä 
kustannuksissa. Uudistus myös helpottaa kansalaisten tiedon saantia. Eri tasojen kaavojen esitystapa 
ja sisältö yhtenäistyvät sekä asetetut tavoitteet tiedon tasosta. Tietojärjestelmän kehittämistyöllä 
ajantasaisuus, laatu ja saatavuus paranevat huomattavasti. Myös säästöt muille kuin julkishallinnon 
toimijoille ovat merkittäviä. 

Kehittämisessä tulee huolehtia, että tuleva tietojärjestelmä on toimintavarma ja tietoturva riittävällä 
tasolla. Lakiuudistus osaltaan nopeuttaa  rakennettua ympäristöä koskevaa digitalisaatiokehitystä, 
mikä on kaikkien osapuolten yhteinen etu. Toisaalta muutoksella on vaikutista esimerkiksi kuntiin ja 
maakuntien liitoihin, koska tietopalvelun käsittely- ja ylläpito kunnissa ja maakunnan liitoissa 
edellyttää myös henkilsötövoimavaroja, mitä uudisyuksessa ei ole otettu huomioon. Siten 
lakimuutokseen liittyen tulee jollakin tavalla ratkaista myös, miten heikot kaavoituspuolen reursit 
omaavia kuntia ja maakunnan liittoja voidaan tukea uudistuksen tavoitteiden edistämiseksi sekä 
kuinka RYTJ toteutuksen kustannukset nykyisessä taloustilanteessa hoidetaan. 

Yleiset huomionne maankäyttö- ja rakennuslakiin esitetyistä muutoksista.

Keski-Pohjanmaan liitto toteaa, että esitetyt muutokset maankäyttö- ja rakennuslakiin ovat oikein 
muotoiltu. Keski-Pohjanmaan liitto katsoo kuitenkin, että suojelumääräyksien antamiselle on oltava 
mahdollisuus maakuntakaavassa, eikä tätä merkintämahdollisuutta tule poistaa maankäyttö- ja 
rakennuslaista.

Yleiset huomionne koko esitysluonnoksesta.

Keski-Pohjanmaan liitto katsoo, että lausuntoajankohta oli huonosti valittu meneillään olleen 
lomakauden vuoksi. Keski-Pohjanmaan liitto katsoo, että uudistus toimiessaan palvelee hyvin 
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kaavoitusprosessia sekä tekijän, toimijan että asukkaan kannalta. Esityksessä olisi kuitenkin pitänyt 
olla kokonaisvaltainen arvio ehdotetun RYTJ:n säästöistä ja kustannuksista.

Rakennetun ympäristön tietojärjestelmästä annettava laki

Ovatko ehdotetun lain 5 §:ssä mainitut alueidenkäytöstä tallennettavat tiedot mielestänne kattavat?

Ehdotetussa lain kohdassa rakennetun ympäristön tietojärjestelmään tallennettavat alueidenkäyttöä 
koskevat tiedot ovat riittävän kattavat.

Huomionne ehdotetun lain 13 §:ssä mainituista julkisessa tietopalvelussa jaettavista tiedoista.

Ei kommentoitavaa.

Huomionne ehdotetun lain 14 §:n perusteella muulle kuin viranomaiselle teknisen rajapinnan avulla 
luovutettavista tiedoista (luonnos valtioneuvoston asetuksesta).

Teknisen rajapinnan avulla tietojen luovuttamisen muulle kuin viranomaiselle on riittävällä 
tarkkuudella selostettu ehdotuksessa.

Muut huomiot

Huomionne koko esitysluonnoksen vaikutusarvioinneista.

Keski-Pohjanmaan liitto arvioi, että esitysluonnoksessa esitetyt vaikutusarvioinnit ja suuruusluokat 
kustannussäästöissä oikean suuntaisia. Uudistuksen toimijoille tulevista erilaisia 
toimeenpanokustannuksista olevia arvioita esityksestä ei käy ilmi ja tulee selvittää.

Muut mahdolliset huomionne esitysluonnoksesta?

Keski-Pohjanmaan liitto toteaa, että laki uudistuksen siirtymävaiheessa tarvitaan resurssiapua ja 
tukea sen käyttöönotossa, sillä kaikilla kunnilla ja maakunnan liitoilla ei ole riittäviä resursseja siihen.
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